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Protokół nr 21 

z posiedzenia Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów  

w dniu 13.05.2020 r. 

(wideokonferencja) 

 

Posiedzenie prowadził Pan Stanisław Baczyński Przewodniczący Komisji Budżetu, 

Skarbu i Finansów. W posiedzeniu wzięli udział członkowie Komisji i zaproszeni 

goście zgodnie z załączonymi listami obecności. 

 

PORZĄDEK POSIEDZENIA: 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 

2. Opiniowanie projektów uchwał Sejmiku Województwa Śląskiego 

w szczególności z druków: VI/255, VI/256, VI/257, VI/258, VI/259.  

3. Sprawy różne. 

 

Ad. 1 

Przewodniczący – stwierdził prawomocność posiedzenia i przedstawił proponowany 

porządek posiedzenia.  

 

Komisja jednogłośnie (za – 11) przyjęła zaproponowany porządek posiedzenia. 
 

Ad. 2 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie określenia 

zadań na które Województwo Śląskie przeznacza w 2020 r. środki Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych (druk VI/255). 
Radny Zbigniew Przedpełski – czemu do projektu uchwały jest załącznik skoro 

w projekcie uchwały brak informacji o załączniku?  

Przewodniczący – poprosił o sprawdzenie sprawy do sesji Sejmiku. Zaproponował, aby 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie określenia 

zadań na które Województwo Śląskie przeznacza w 2020 r. środki Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych (druk VI/255). 

 

Komisja w głosowaniu: za – 13, przeciw – 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie określenia zadań na które 

Województwo Śląskie przeznacza w 2020 r. środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych (druk VI/255). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany 

uchwały Nr VI/19/18/2020 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie hipoteki 

umownej na nieruchomości, stanowiącej własność Województwa Śląskiego, położonej 

w Bielsku-Białej, w użytkowaniu Szpitala Wojewódzkiego w Bielsku-Białej, 

oznaczonej w ewidencji gruntów jako działki o numerach 218/1, 218/6, 218/8, 224/15 

(druk VI/256). 

Andrzej Figas Dyrektor Departamentu Geodezji, Kartografii i Gospodarki 

Nieruchomościami – uchwała nie była standardowa i w trakcie dalszego procedowania 
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radcy prawni uznali, że należy zmienić zapis uchwały. Uchwała jest ważna i znajduje 

się w obrocie prawnym, ale chodzi o doprecyzowanie zapisów dot. hipoteki. 

Przewodniczący – jest członkiem Rady Społecznej tego Szpitala i była tam mowa o 1,5 

krotności ubezpieczenia. Zdziwiony jestem, że to teraz wychodzi. Poprosił o pozytywną 

opinię i uchwalenie uchwały, aby dać Szpitalowi możliwość działania.  
Radny Zbigniew Przedpełski – czy radcowie prawni wiedzieli o poprzedniej uchwale 

i potem zmienili zdanie?  

Andrzej Figas Dyrektor Departamentu Geodezji, Kartografii i Gospodarki 

Nieruchomościami – każdy projekt uchwały jest zawsze opiniowany przez radców 

prawnych. W trakcie przygotowywania kolejnej uchwały na Zarząd Województwa 

i przygotowywania oświadczenia, które będzie złożone przed notariuszem, radcy 

prawni w konsultacji z notariuszem uznali, że należy ten punkt zmienić, aby dookreślić 

wpis hipoteczny.  

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie zmiany uchwały Nr VI/19/18/2020 w sprawie wyrażenia 

zgody na ustanowienie hipoteki umownej na nieruchomości, stanowiącej własność 

Województwa Śląskiego, położonej w Bielsku-Białej, w użytkowaniu Szpitala 

Wojewódzkiego w Bielsku-Białej, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działki 

o numerach 218/1, 218/6, 218/8, 224/15 (druk VI/256). 

 

Komisja w głosowaniu: za – 12, przeciw – 0, wstrzymał się – 1 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany uchwały 

Nr VI/19/18/2020 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie hipoteki umownej 

na nieruchomości, stanowiącej własność Województwa Śląskiego, położonej 

w Bielsku-Białej, w użytkowaniu Szpitala Wojewódzkiego w Bielsku-Białej, 

oznaczonej w ewidencji gruntów jako działki o numerach 218/1, 218/6, 218/8, 

224/15 (druk VI/256). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Gminie Zbrosławice na realizację zadania pn. „Odtwarzanie basenu 

roznosu Sztolni Fryderyk oraz wykonanie ścieżki przyrodniczo-dydaktycznej wzdłuż 

cieku Drama wraz z parkingiem” (druk VI/257). Zaproponował, aby Komisja 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały Sejmiku. 

 

Komisja w głosowaniu: za – 12, przeciw – 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Zbrosławice na realizację zadania pn. „Odtwarzanie basenu roznosu 

Sztolni Fryderyk oraz wykonanie ścieżki przyrodniczo-dydaktycznej wzdłuż cieku 

Drama wraz z parkingiem” (druk VI/257). 
 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2020-2030 (druk 

VI/258). Poprosił o zabranie głosu Skarbnika Województwa. 

 

/W wyniku kłopotów technicznych Skarbnik Województwa nie mogła zabrać głosu/ 
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Radny Marek Kopel – zaproponował aby dalej procedować ponieważ uzasadnienie 

do projektu uchwały jest dość obszerne.  

Przewodniczący – podziękował za propozycję, bo nie mamy chyba wyjścia wobec 

problemów technicznych. Zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały Sejmiku zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa 

Śląskiego na lata 2020-2030 (druk VI/258). 

 

Komisja w głosowaniu: za – 12, przeciw – 0, wstrzymał się – 1 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2020-2030 (druk VI/258).  

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian 

budżetu Województwa Śląskiego na 2020 rok (druk VI/259). Zaproponował, aby 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały Sejmiku. 

 

Komisja w głosowaniu: za – 12, przeciw – 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian budżetu Województwa 

Śląskiego na 2020 rok (druk VI/259).  

 

Ad. 3 

Przewodniczący – jaka jest sytuacja finansowa Województwa.  

Elżbieta Stolorz-Krzisz Skarbnik Województwa – sytuacja finansowa Województwa 

w podstawowych dochodach (z CIT i PIT) nie jest dobra. W CIT za cztery miesiące 

2020 roku wpłynęło 202 mln zł mniej w stosunku do tego samego okresu w 2019 roku. 

Spowodowane jest to jak przypuszczamy tym, że ostateczne rozliczenie sfery 

gospodarczej jest przesunięte na maj. W PIT wpłynęło ok 9 mln zł mniej, ale to też 

wynika z przesunięcia terminu rozliczeń. Województwo ma płynność finansową dzięki 

wynikowi za rok poprzedni. Ograniczając wydatki i spowalniając pewne działania nie 

tracimy płynności finansowej.  

Przewodniczący – sytuacja jest ogólnokrajowa i wierzymy, że będzie poprawa.  

Radny Mirosław Mazur – jak wygląda mechanizm transferu środków finansowych 

z CIT i PIT? Czy pochodzą bezpośrednio z urzędów skarbowych, czy Rządu? 

Elżbieta Stolorz-Krzisz Skarbnik Województwa – PIT jest rozliczany przez 

Ministerstwo Finansów. Urzędy skarbowe przekazują do Ministerstwa gdzie następuje 

podział wpływów z województwa zgodnie z ustawowym udziałem. Natomiast CIT, 

kiedyś przekazywany przez urzędy skarbowe w tej chwili scentralizowano i jeden Urząd 

Skarbowy w Częstochowie przekazuje, ale nasz udział (14,75% we wpływach).  

Radny Mirosław Mazur – czyli możemy powiedzieć, że w przypadku wpływów z CIT 

i PIT redystrybucja środków jest realizowana i dyspozycje idą od Ministra Finansów.  

Elżbieta Stolorz-Krzisz Skarbnik Województwa – tak. Nie wpłynęły żadne 

dodatkowe środki.  

Radny Mirosław Mazur – czyli nie otrzymujemy żadnych dotacji i subwencji?  

Elżbieta Stolorz-Krzisz Skarbnik Województwa – żadnych rekompensat tego 

ubytku.  

Radny Mirosław Mazur – czy Zarząd pytał Ministra Finansów czemu nie ma dotacji, 

subwencji i rekompensat?  
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Elżbieta Stolorz-Krzisz Skarbnik Województwa – zostało wysłane pismo do Izby 

Skarbowej w Katowicach o określenie przyczyn ubytku i jakieś prognozy na pierwsze 

półrocze, żebyśmy wiedzieli jak dalej działać. Pismo wysłane było w ubiegłym 

tygodniu. Zostało też wysłane w ubiegłym tygodniu pismo do Ministra Finansów 

z prośbą o zwiększenie częstotliwości przekazywania środków na nasz rachunek. 

Zgodnie z rozporządzeniem i ustawą do 14 dni od daty wpływu. W tej chwili prosiliśmy, 

aby kiedy wpłynie do urzędu zostało przekazane, ponieważ jest to kwestia płynności. 

Czekamy na odpowiedzi.  

Radny Mirosław Mazur – czy mamy mechanizmy powalające zweryfikować 

rzetelność rozliczania się przez Ministra Finansów z ustawowych obietnic?  

Elżbieta Stolorz-Krzisz Skarbnik Województwa – nie, nie mamy takich możliwości.  

 

 

 

Przewodniczący zakończył posiedzenie Komisji. 

 

Protokół sporządził Przewodniczący Komisji 

Grzegorz Motyka Stanisław Baczyński 

 

 


